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            PROTOKÓŁ  Nr XVIII/12 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 25 maja 2012 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 
Na stan 15 radnych na sesji obecnych było 15 radnych, od punktu 6 porządku obrad obecnych 

14 radnych (nieobecny Radny Mariusz Walaszczyk).  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1000 i  trwały do godz. 1300.  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza –burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater-Ubysz – zastępca burmistrza, 

• Pani Krystyna Dobrzańska – sekretarz gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – radca prawny UM 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Ewa Sabatowicz – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pan Krzysztof Sitarz – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,  

• Pan Jan Rewkowski – dyrektor ZUKiO w Bobolicach,  

• Pan Marcin Pachołek – kierownik Referatu Nieruchomości i Ochrony Środowiska w 

Bobolicach,  

Zaproszeni goście:  

• Sołtysi, 

• Marian Dziadul – redaktor „Głosu Koszalińskiego”, 

• Andrzej Kaczanowicz  Radny Rady Powiatu Koszalińskiego, 

• Jerzy Młodzianowski – Dyrektor ZK Stare Borne, 

• Josee Vangenechten – Honorowy Obywatel Bobolic, 

• Augustin Mastbooms – Honorowy Obywatel Bobolic, 

• Roman Pawłowski – tłumacz, 

• Bronisław Malinowski – Kustosz Izby Muzealnej, 

• Janusz Koczkodaj – Prezes TEK-u w Bobolicach, 

• Iwona Golas – Dyrektor SP w Drzewianach, 

• Jolanta Pindelska – przedstawiciel Rady Pedagogicznej w Drzewianach, 

• Agnieszka Pawłowska- opiekun Samorządu Uczniowskiego w Drzewianach,   
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• Roksana Sobolenko – przedstawiciel Samorządu Uczniowskiego, 

• Oliwia Maśniak – przedstawiciel Samorządu Uczniowskiego, 

• Monika Serowska- przedstawiciel Rady Rodziców, 

• Barbara Złotowicz – przedstawiciel Rady Rodziców, 

 

Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan  Zdzisław 

Czarnecki, który przywitał wszystkich przybyłych na obrady. 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

  2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 27 kwietnia 2012 roku.  

3. Nadanie tytułu „HONOROWY OBYWATEL BOBOLIC” Pani Josee Vangenechten i Panu 

Augustin Mastbooms. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) nadania Pani Josee Vangenechten tytuł „Honorowy Obywatel Bobolic”; 

2) nadania Panu Augustin Mastbooms tytuł „Honorowy Obywatel Bobolic”; 

4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

5. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i 

obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy oraz ich wydzierżawiania na czas 

nieoznaczony za 2011 rok.  

6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2011 rok i udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Bobolic. 

1) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wydania opinii  dotyczącej 

sprawozdania Burmistrza  Bobolic z wykonania budżetu za 2011 r 

2) wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok;  

3) uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z 

tytułu wykonania budżetu za 2011 rok; 

4) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Bobolice 

za 2011 rok;  

5) podjęcie uchwały w sprawie absolutorium  z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok;  

7. Podjęcie uchwał  w sprawach : 

1) zmian w budżecie gminy na 2012 rok; 

2) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata       2012-2025; 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie  uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2012;   

 



 3 
4) przyjęcia „Lokalnego programu wspierania edukacji uzdolnionych uczniów 

szkół prowadzonych przez  Gminę Bobolice”; 

5) podziału Gminy Bobolice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu; 

8.  Trybuna sołecka. 

9.  Trybuna obywatelska. 

10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

11. Zakończenie obrad. 

 

Ad.2. Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki stwierdził, że 

protokół z XVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 27 kwietnia 2012 roku był 

wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w pokoju nr  24, jak i w dniu 

dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie wniesiono uwag oraz 

zaproponował przyjęcie protokołu z XVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach bez 

odczytywania.  

 

Protokół z XVII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach zostały przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 15 głosami „za”. 

 

Ad. 3. Nadanie tytułu „Honorowy Obywatel Bobolic” Pani Josee 

Vangenechten i Panu Augustin Mastbooms.  
  

W tym miejscu Przewodniczący Rady Miejskiej oddał głos Pani Burmistrz Mieczysławie 

Brzozie, która jest wnioskodawczynią nadania tytułu Honorowy Obywatel Bobolic dla gości z 

Belgii.  

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przedstawiła zasady nadawania tytułu „Honorowy 

Obywatel Bobolic”. Rada Miejska może osobie szczególnie zasłużonej dla gminy nadać tytuł 

„Honorowy Obywatel Bobolic”. Honorowe obywatelstwo Bobolic jest wyrazem najwyższego 

wyróżnienia i uznania organów gminy. Może być nadane obywatelom polskim i 

cudzoziemcom niezamieszkałym na terenie gminy Bobolice. Osoba wyróżniona otrzymuje 

Akt Nadania tytułu „Honorowy Obywatel Bobolic” zwany Aktem Nadania. Honorowemu 

Obywatelowi Bobolic przysługują następujące przywileje: 

1) używania tytułu „Honorowy Obywatel Bobolic”, 

2) uczestniczenia – na prawach honorowego gościa- we wszystkich sesjach Rady 

Miejskiej oraz innych uroczystościach o charakterze gminnym,  

 



 4 
3) bezpłatnego wstępu na imprezy kulturalne, sportowe i rekreacyjne 

organizowane przez gminne jednostki organizacyjne,  

4) zwolnienia z opłat miejscowych,  

Dotychczas Rada Miejska w Bobolicach nadała tytuł „Honorowy Obywatel Bobolic” pięciu 

osobom: 

1. Bolesław Plust – lekarz laryngolog; 

2. Witold Precht – profesor Politechniki Koszalińskiej, obecnie emerytowany; 

3. Zdzisław Walczak – nieżyjący harcmistrz chorągwi Kościan, 

4. Krystyna Dziedzic – siostra zakonna, wieloletnia dyrektor Domu Pomocy Społecznej 

prowadzonej przez siostry Pallotynki w Bobolicach, 

5. Ernst Wellmer  - burmistrz Demmin 

do grona tych osób dołączą obywatele Królestwa Belgii Pani Josee Vangenechten i Pan 

Augustin Mastbooms Pani Burmistrz powiedziała, że przedstawiając wniosek Radzie 

Miejskiej w sprawie nadania Pani Josee Vangenechten i Panu Augustin Mastbooms tytułu 

„Honorowy Obywatel Bobolic” posłużyła się uzasadnieniem, które wszystkim zebranym 

odczytała:   

„Pani Josee Vangenechten i Pan Augustin Mastbooms to niezwykli obywatel Belgii i 

przyjaciele Szkoły Podstawowej w Drzewianach. Współpraca trwa już 12 lat, a rozpoczęła się 

ona 10 maja 2000 roku, kiedy przy akompaniamencie orkiestry wojskowej, odbyło się 

uroczyste odsłonięcie pomnika ku czci Poległych Belgijskich Jeńców Wojennych w Starem 

Bornem. W tym dniu Szkoła Podstawowa w Drzewianach, w obecności rodziny poległego 

Augusta Vangenechten przyjęła honorowy patronat nad pomnikiem, który został przekazany 

jej przez Zarząd Miejski w Bobolicach i Towarzystwo Ekologiczno – Kulturalne. Od tego 

momentu Pani Josee Vangenechten oraz Augustin Mastbooms każdego roku uczestniczą w 

uroczystościach obchodów kolejnych rocznic odsłonięcia pomnika odbywających się na 

terenie Szkoły Podstawowej w Drzewianach. Od 12 lat współpracują ze Szkołą Podstawową 

w Drzewianach i instytucjami pozarządowymi działającymi na terenie Miasta i Gminy 

Bobolice. Swoją postawą wspierają szkołę w realizacji działań wychowawczych, ze 

szczególnym zwróceniem uwagi na wychowanie patriotyczne. Działania służą podnoszeniu 

tożsamości narodowej i umacnianiu pozycji w nowoczesnej Europie. To postacie wyjątkowa, 

godna tego aby ukazać je młodym ludziom. Dzięki takiej osobie jak Pani Josee Vangenechten 

i Augustin Mastbooms nastąpiła duża aktywizacja społeczności szkolnej i lokalnej, została 

przybliżona kultura i tradycja narodu belgijskiego. Z wielkim zaangażowaniem Państwo 

promują działalność Szkoły Podstawowej w Drzewianach i Gminy Bobolice wśród polonii 

niemieckiej i belgijskiej. Wspierają funkcjonowanie placówki oraz instytucji 

współpracujących z nimi. Przez okres współpracy doposażona została szkoła w Drzewianach 
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w dużą ilość potrzebnych pomocy. Współpraca z pretendentami do tytułu 

„Honorowy Obywatel Bobolic” przepełniona jest wielką życzliwością, oddaniem, 

zaangażowaniem i prostolinijnością. Osobiste zaangażowanie we współpracę i promocję 

Gminy poza granicami kraju jest bardzo duże i wpływa na proces integrowania się we 

wspólnej Europie”.  

Następnie Pani Burmistrz przedstawiła rekomendacje rady rodziców Szkoły Podstawowej w 

Drzewianach: 

„Rada Rodziców Szkoły Podstawowej w Drzewianach wyraża chęć nadania godności 

„Honorowego Obywatela Bobolic” Pani Josee Vangenechten i Panu Augustin Mastbooms, 

którzy od wielu lat są przyjaciółmi szkoły, wspierają funkcjonowanie placówki oraz instytucji 

z nią współpracujących, mieszczących się na terenie Gminy Bobolice. Państwo Vangenechten 

zakupili wiele sprzętu i pomocy dydaktycznych ważnych w procesie edukacyjnym uczniów 

szkoły w Drzewianach. Są nimi np. stoliki do pracowni komputerowej, stół do pong – ponga, 

rakietki, piłki, książki, artykułu papiernicze, piśmiennicze, słodycze i wiele innych. Okazują 

nam swoją bezinteresowną przyjaźń, promują działalność Szkoły Podstawowej w 

Drzewianach i Gminy Bobolice wśród polonii belgijskiej i niemieckiej, przybliża nam kulturę 

i tradycje swojego narodu. Interesuje się również społecznością szkolną i środowiskiem 

lokalnym naszej okolicy” 

Pani Burmistrz odczytała również poparcie wniosku o nadanie tytułu Honorowego Obywatela 

Bobolic wydanego przez Prezesa Towarzystwa Ekologiczno-Kulturalnego w Bobolicach Pana 

Janusza Koczkodaja: 

„Niniejszym pismem Towarzystwo Ekologiczno – Kulturalne w Bobolicach w pełni popiera 

inicjatywę Burmistrza Bobolic pani Mieczysławy Brzozy, dotyczącej przyznania tytułu 

Honorowego Obywatela Bobolic Pani Josee Vangenechten oraz Panu Augustowi Mastbooms, 

obywatelom Królestwa Belgii. Pierwszy kontakt pomiędzy Towarzystwem, a wskazanymi do 

wyróżnienia, nastąpił w roku 1998, kiedy Pani Josee Vangenechten czyniła starania 

odszukania miejsca śmierci i pochówku Augusta Vangenechtena, jej ojca, żołnierza, jeńca 

wojennego, zamordowanego przez żołnierzy Armii Radzieckiej w okolicy Starego Bornego. 

W ustalonym w przybliżeniu miejscu śmierci, w roku 2000, wspólnym staraniem postawiono 

i uroczyście odsłonięto Pomnik Krzyż, poświęcony Jeńcom Belgijskim. Twórcą idei i 

autorem projektu był ówczesny prezes TEK Pan Bronisław Malinowski, budowę pomnika 

współfinansowała rodzina zamordowanego. Od tego czasu więź między rodziną Augusta 

Vangenechtena a Towarzystwem zacieśniała się. W dniu 10 maja 2001 roku, na uroczystym 

Walnym Zebraniu Członków Towarzystwa, Pani Josee Vangenechten oraz Pan August 

Mastbooms zostali przyjęci do Towarzystwa w poczet Członków Chonorowych. Wielokrotne 
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przyjazdy Pani Josee Vangenechten oraz Pana Augusta Mastbooms do Polski, na 

grób ojca, były okazją do miłych spotkań, wspomnień i rozmów.  

Zarząd Towarzystwa Ekologiczno – Kulturalnego w Bobolicach dziękuje za inicjatywę 

wniosku o uhonorowanie wspomnianych wyżej, jako ludzi wrażliwych, przyjaznych 

Bobolicom i naszemu społeczeństwu.”  

Pani Burmistrz powiedziała, że biorąc pod uwagę rekomendacje i poparcie prosi o podjęcie 

uchwał w sprawie nadania honorowego obywatelstwa naszym gościom z Belgii.  

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak powiedział, że wymieniając Honorowych Obywateli Bobolic 

Pani Burmistrz pominęła Pana Henryka Rudnickiego. 

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że Pan Henryk Rudnicki ma tytuł „Zasłużony 

dla gminy Bobolice” 

 
Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinie 

Komisji do 2 projektów. Opinie stanowią załączniki do protokołu.  

 

1) w sprawie nadania Pani Josee Vangenechten tytuł „Honorowy Obywatel Bobolic”.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

2) w sprawie nadania Panu Augustin Mastbooms tytuł „Honorowy Obywatel Bobolic”. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 15 głosami „za” 

 

W związku z powyższym, że uchwały zostały podjęte Przewodniczący Rady Miejskiej miał 

przyjemność i zaszczyt odczytać i wręczyć Akty Nadania tytułu „Honorowy Obywatel 

Bobolic”. Wręczono także kwiaty i zrobiono pamiątkowe zdjęcia.  

 

Pani Wiesława Pawłowska sołtys sołectwa Stare Borne w imieniu mieszkańców złożyła 

gratulacje i wręczyła kwiaty Honorowym Obywatelom Bobolic.  

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Drzewianach, samorząd uczniowski, oraz nauczyciele 

złożyli gratulacje, wręczyli kwiaty oraz wydana gazetkę prze szkołę w Drzewianach – gazetka 

stanowi załącznik do protokołu.  

Na pamiątkę tego spotkania Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza przekazała zdjęcie Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach po termomodernizacji.  
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Pani Burmistrz powiedziała, że wieloletnim naszym przyjacielem jest mieszkaniec 

gminy Polanów Pan Roman Pawłowski, który od wielu lat służy bezpłatnie jako tłumacz.  

 

Pan Roman Pawłowski w imieniu Honorowych Obywateli Bobolic odczytał podziękowania. 

Tekst w języku niemieckim stanowi również załącznik do protokołu.  

„Drodzy Przyjaciele, kiedy otrzymaliśmy wiadomość, że mamy mieć nadany tytułu 

Honorowego Obywatela Bobolic byliśmy bardzo zaskoczeni. Myśleliśmy, że takie 

wyróżnienie to się należy pisarzom, naukowcom, ewentualnie bardzo zasłużonym 

obywatelom gminy czy kraju. W naszym języku flamandzkim jest tak, że jeśli ktoś jest 

honorowym obywatelem takiej miejscowości jak Bobolice to tak jakby stał się obywatelem 

tej gminy. Czujemy się tu u Was jak w domu, tak jakbyśmy tu na stałe zamieszkali. Jest nam 

bardzo przyjemnie uczestniczyć w różnego rodzaju spotkaniach, które są organizowane z 

okazji naszego przyjazdu. Uważamy też, że musimy podziękować wszystkim, którzy 

cokolwiek uczynili dla upamiętnienia śmierci naszego ojca, który zostawił swoje życie na 

wieczność. Uważamy i mamy takie przekonanie, że pamięć o nim nigdy nie zaginie widząc 

tak wielkie zaangażowanie całego społeczeństwa gminy Bobolice łącznie z Panią Burmistrz.  

Nasi przyjaciele z Belgii często nas pytają co my takiego zrobiliśmy w tej Polsce, a 

szczególnie w Bobolicach, że musicie tak często odwiedzać więzienie w Starem Bornem. 

Tym wesołym zakończeniem pragnę powiedzieć, że godnie będziemy reprezentować nadanie 

tytułu Honorowego Obywatela Bobolic. Postaramy się Was nie zawieść i przy każdej 

sposobności będziemy o tym wspominać w naszym kraju. Serdeczne pozdrowienia rodzina 

Mastbooms Vangenechten 

Mamy nadzieję, że ten kto zburzył Wieżę Babel utrudnił nam nasz kontakty współpracy, ale 

uważamy, że jeżeli coś się czyni od serca to faktycznie słowa są niepotrzebne.” 

 

Po zakończeniu uroczystej części sesji Przewodniczący Rady Miejskiej przeszedł do 

następnego punktu obrad.   

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.   
* 30 kwietnia 2012 roku zaplanowane było spotkanie Pani Burmistrz Mieczysławy Brzozy z 

przedsiębiorcami branży budowlanej. Ostatecznie spotkanie się nie odbyło, mimo tego, że 

informacja przekazana była dużo wcześniej do przedsiębiorców. Spotkanie przełożone zostało 

na listopad br. 

* 5 maja 2012 roku Pani Burmistrz wzięła udział w gminnym Dniu Strażaka w Bobolicach, 

wszystkim obecnym, którzy byli na tej uroczystości Pani Burmistrz podziękowała. 
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* 10 maja 2012 roku odbył się piknik biblioteczny na rynku miejskim w Bobolicach. 

Po raz pierwszy była to formuła otwarta dla wszystkich mieszkańców. Piknik  zorganizowany 

został w związku z przypadającym w dniach od 7-12 maja tygodniem bibliotek. Pani 

Burmistrz podziękowała Pani Ewie Sabatowicz Dyrektor MGBP za przygotowanie i pomysł 

imprezy. 

* W okresie międzysesyjnym odbyło się spotkanie z Prezesem Poldanoru Panem Grzegorzem 

Brodziakiem w sprawie wodociągu w Kłaninie. Obecnie wodociąg w Kłaninie jest 

eksploatowany przez OHZ Kłanino. Prezesem OHZ jest z ramienia Poldanoru Pan Krzysztof 

Bąk, który zwraca uwagę, że sieć nie jest nowa, koszty eksploatacji są coraz droższe wobec 

tego zasygnalizowano gminie, że trzeba myśleć o tym, żeby zasilanie wodociągu z Kłanina 

nie było ze stacji ujęcia, które jest własnością Poldanoru. W temacie tym podjęte są rozmowy 

bo jest świadomość tego, że to może potrwać jeszcze jakiś czas. Należy o tym myśleć, żeby 

gromadzić pieniądze na ten cel i wspólnie z RWiK rozpocząć działania.    

* 17 maja 2012 roku odbyło się wspólne spotkanie Burmistrz Bobolic ze wszystkimi 

Radnymi Rady Miejskiej w Bobolicach z udziałem Skarbnika Gminy w sprawie analizy i 

omówienia wykonania budżetu gminy za 2011 rok.   

* Trwają przygotowania do uroczystości nadania i ufundowania sztandaru jednostce OSP 

Kłanino, uroczystość ma odbyć się 26 maja 2012 roku. 

* Rozstrzygnięto 2 niezależne przetargi na budowę chodników ul. Wojska Polskiego 

Ratuszowa, Magazynowa. Chodnik ul. Magazynowa – wartość po przetargu wynosi 

118,808.38 tyś. zł, Wojska Polskiego – 242,273.70 tyś. zł , razem jest to 361,082.08 tyś. zł. 

Roboty ruszą w najbliższych dniach, zależy na tym, żeby chodnik Wojska Polskiego – 

Ratuszowa skończony był do końca lipca br. Natomiast chodnik przy ul. Magazynowej do 

końca sierpnia br.   

8 21 maja odbyło się podpisanie umowy na dostawę energii elektrycznej dla budynków 

użyteczności publicznej z ternu miasta i gminy Bobolice (placówki oświatowe, M-GOK, M-

GOPS, ZUKiO, świetlice wiejskie, remizy strażacki, wszystkie liczniki, które są własnością 

gminy Bobolice objęte są tym przetargiem) Wpłynęły 3 oferty firm energetycznych 

zainteresowanych dostawą energii. Wygrała oferta Energii Operator Gdańsk na kwotę 233, 

859,38 tyś. zł. Roczna umowa podpisana jest od 1 czerwca 2012 roku do 31 grudnia 2013 

roku. 

* Od 1 czerwca 2012 roku w nowym miejscu uruchomione będzie Centrum Informacji 

Turystycznej w budynku przy dworcu PKS. CIT będzie funkcjonować w tym miejscu tylko 

na okres letni czyli od 1.06 do 31.08 każdego roku. Jest to miejsce lepiej widoczne i lepiej 

może promować gminę oraz to co jest do zaoferowania. Dotychczasowa lokalizacja nie 

sprawdzała się, ciasno i trudno było tam dotrzeć. CIT jest w strukturach M-GOK. 
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* 23 maja 2012 roku odbył się wieczór autorski „Legendy bobolickie” Pani Zofii 

Zawilskiej pilotowany pod Dyrektorem M-GBP Pani Ewy Sabatowicz oraz promocji Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach. Wydano 300 legend pozycji książkowych z ilustracjami Pana 

Bogdana Nagórki. Pani Burmistrz podziękowała wszystkim za obecność w tym dniu.  

* W okresie od 17 do 23 maja 2012 roku doposażone były place zabaw, te które były 

zaplanowane w budżecie na obecny rok. Nowo powstałe place zabaw to: Stare Borne, 

Chociwle, Boboliczki, ul. Szkolna. Natomiast doposażone to: Janowiec, Plac Chrobrego. Jest 

jeszcze dużo prac do wykonania ponieważ trzeba dowieść piasek, posiać trawę, dokonać 

nasadzeń drzew, krzewów. To wszystko sukcesywnie będzie wykonywane.  

* Pani Burmistrz zaprosiła sołtysów na spotkanie z Burmistrzem Bobolic na dzień 12 czerwca 

2012 roku na godzinę 14.30. spotkanie odbędzie się w ŚDS „Odnowa” przy ul. Głowackiego 

w Bobolicach. Obecni będą także Kierownik M-GOPS i Dyrektor ZUKiO.  

* Pani Burmistrz poinformowała, że w dniu dzisiejszym w Rosnowie odbędzie się Powiatowy 

Dzień Samorządowca. Jest duża grupa osób radnych, sołtysów i  pracowników urzędu, którzy 

będą uczestniczyli w tej imprezie. 27 maja przypada Dzień Pracownika Samorządowego i z 

tego względu Pani Burmistrz złożyła życzenia radnym, sołtysom, życząc satysfakcji 

samorządowej, z pracy społecznej, realizacji marzeń i planów.  

   

Ad. 5. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie określenia zasad 

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność 

gminy oraz ich wydzierżawiania na czas nieoznaczony za 2011 rok.  
 

Głos zabrał Pan Marcin Pachołek Kierownik referatu nieruchomości i ochrony środowiska.  

Pan Kierownik poinformował, że ostatnie sprawozdanie z uchwały przedstawione zostało 28 

października 2009 rok, tak więc w okresie objęty niniejszą informacją to 28.10.2009 r. do 

25.05.2012 r. Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił 10-cio minutową przerwę.   

Po przerwie obecnych 14 radnych nieobecny Radny Mariusz Walaszczyk.  

 

Ad. 6. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2011 rok i udzielenie 

absolutorium Burmistrzowi Bobolic 

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Zdzisław Czarnecki odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie Zespół Zamiejscowy w Koszalinie z dnia 16 
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kwietnia 2012 roku w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu Burmistrza Bobolic z 

wykonania budżetu Gminy Bobolice za 2011 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pani Bożena Aksiutin Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawiła wniosek Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 8 maja 2012 roku w sprawie udzielenia 

Burmistrzowi Bobolic absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. Wniosek 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Marek Golas odczytał uchwałę składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 17 maja 2012 roku w sprawie wydania 

opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bobolicach w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Bobolic z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok. Uchwała 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

Głos zabrała Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

„Panie Przewodniczący, Panie i Panowie Radni, Szanowni Państwo! 

Wypełniając obowiązek ustawowy wynikający z ustawy o finansach publicznych – 

przedstawiłam Radzie Miejskiej w Bobolicach „Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy 

Bobolice za rok 2011”. 

Chciałabym tylko krótko podsumować nasze działania i wspólne osiągnięcia w 2011 

roku. Wykonanie budżetu zostało bowiem szczegółowo omówione na wspólnym spotkaniu 

Rady Miejskiej w dniu 17 kwietnia 2012 roku. Podsumowując rok 2011, który zakończyliśmy 

był kolejnym korzystnym rokiem dla Gminy Bobolice pod względem rozwoju naszej gminy.  

Pomimo, że wskaźnik wydatkowania w budżecie na inwestycje w 2011 roku  zmalał do 

wysokości 8,4% wydatków ogółem, to wiemy, że wynika to głównie z tego, że wspólnie z 

Państwem zakończyliśmy ostatecznie budowę i wyposażenie gimnazjum w Bobolicach. 

Przedsięwzięcie to miało zdecydowany wpływ na wysokość wskaźnika nakładów na 

inwestycje w naszej gminie w latach, których zadanie to było realizowane. Wykonanie zadań 

inwestycyjnych w 2011 roku pochłonęło kwotę 2 923 897,46 złotych , z czego ze środków 

własnych gminy wydatkowano kwotę 2 726 245 zł., natomiast  ze środków pozabudżetowych 

197 652,58 zł:   Były to środki pochodzące z budżetu UE oraz środki krajowe z WFOŚiGW.    

Zadania: 

* przystosowanie pomieszczeń do sprzedaży na lokale mieszkalne w budynku przy ul. 

Pocztowej 8 w Bobolicach; 

* adaptacja pomieszczeń Szkoły Podstawowej w Bobolicach na potrzeby Przedszkola;                                                                   

* modernizacja w zakresie infrastruktury drogowej – chodnik ul. Pionierów; 
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* place zabaw na terenie gminy Bobolice; 

* plac rekreacyjny na spotkania gminne, teren muszli koncertowej przy ul. Dworcowej; 

* Odnowa Wsi – świetlica w Kłaninie i Kurowie; 

* usuwanie azbestu i wyrobów zawierających azbest; 

* budowa chodnika Stare Borne – Drzewiany wspólnie z ZDW;  

* budowa parkingu i modernizacja ulicy Magazynowej; 

* zakup sprzętu dla ZUKiO w Bobolicach;  

              Poza najważniejszym osiągnięciem, którym z pewnością było powstanie kompleksu 

edukacyjno – rekreacyjnego przy ul. Głowackiego można uznać za istotny dla wizerunku 

gminy i zwiększenia poziomu usług społecznych – jako zakończenie zadani 

zagospodarowania terenu wokół ul. Dworcowej. Jest to zakończony jeden z etapów 

planowanych, ale już pozytywnie odbierany nawet na obszarze powiatu.  

Ważnym zadaniem są również, jak co roku, wydatki na remonty  i modernizację dróg 

gminnych, chodników,  gdzie koszty te stanowią 3,8 % wydatków ogółem w kwocie 1 306  

388  złotych. 

W ramach wydatków ogółem istotne znaczenie w budżecie w 2011 roku miała oświata, która 

stanowi 34,1%  oraz pomoc społeczna – 16,8%. Kultura to 5,8 %, sport -  1%.   

Gmina do oświaty z własnych środków przeznaczyła 2 937 099 złotych, tj o 375 158 złotych 

więcej w porównaniu do 2010 roku. Natomiast na pomoc społeczną  - 1 033 455 zł., tj. wzrost  

w porównaniu do 2010 roku o 27 tys. zł.  

Mając na uwadze szereg podjętych nowych działań oraz kontynuacji zadań wynikających z 

Wieloletniego Planu Inwestycyjnego  -  prowadziliśmy oszczędną gospodarkę finansową nie 

tylko w urzędzie, ale również w naszych jednostkach organizacyjnych. Pozwoliło to w dużej 

mierze zrealizować zadania określone w budżecie na ten rok pod względem rzeczowym jak  i 

finansowym przynosząc tym samym  Gminie i jej mieszkańcom wymierne efekty.                                          

Nadmienić jednak należy, że do osiągnięcia efektów realizacji budżetu zaciągaliśmy 

kolejne zobowiązanie tytułem emisji obligacji komunalnych na kwotę 5 000 000 złotych.  

Wskaźniki zadłużenia zostały przedstawione w sprawozdaniach . Zadłużenie gminy  mieści 

się w limitach ustawowych, na koniec 2011 roku wynosił 56,03%.    

Omówione przeze mnie kształtowanie się najważniejszych wskaźników 

ekonomicznych wskazuje, że Gmina Bobolice idzie drogą wzrostu gospodarczego, podnosząc 

poziom świadczonych usług społecznych by jej mieszkańcom żyło się lepiej, wygodniej  i 

łatwiej.  

Należy tu wspomnieć, że zrealizowane zadania są zasługą również Państwa radnych, 

za co chciałbym serdecznie Wam podziękować.  Wasze  poparcie oraz propozycje, które są 

często głosem naszych mieszkańców są dla nas bardzo istotne.  Zdajemy sobie sprawę, że 
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potrzeb jest znacznie więcej, ale  z pewnością będziemy je sukcesywnie realizować 

również w bieżącym roku 2012.” 

 

Po wystąpieniu Pani Burmistrz Mieczysławy Brzozy Przewodniczący Rady poinformował, że 

poddaje pod głosowanie projekty uchwał: 

 

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminy Bobolice za 2011 rok.  

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”.  

  

2) w sprawie absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2011 rok 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”. 

 

Po podjęciu uchwał w sprawie absolutorium Przewodniczący Rady wręczył Pani Burmistrz, 

Skarbnik i Sekretarz kwiaty życząc sukcesów i przyjemności przy współpracy z Radnymi w 

obecnym roku budżetowym.  

 

Pani Burmistrz podziękowała za otrzymane kwiaty, za dobrą współpracę, za życzliwość, która 

jest najważniejsza, za wsparcie i podpowiedzi ze strony Radnych. Pani Burmistrz 

podziękowała także Pani Skarbnik, która najbardziej czuwa nad tym budżetem, za mądre 

rady, Komisji Rewizyjnej za pozytywną opinię, za pracę komisji Gospodarki Komunalnej.  
 
Ad. 7. Podjęcie uchwał w sprawach: 
Projekty uchwał przedstawił przewodniczący Rady Miejskiej Pan Zdzisław Czarnecki.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bobolice na lata 2012-

2025.  
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Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i 

Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za”   

 

3) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Gminnego Programu profilaktyki i 

Rozwiązywania problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2012.  
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Zwiększa się, na podstawie Uchwały Nr XVII/147/12 Rady Miejskiej w Bobolicach                                                

z dnia 27 kwietnia 2012 roku w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok,  środki 

finansowe w wysokości 20.510,00 zł. na realizację zadań określonych w GPPiRPA w Gminie 

Bobolice na rok 2012 z tytułu nie wykorzystania środków uzyskanych z wpływów za 

zezwolenia na sprzedaż alkoholu i przeznaczonych na realizację zadań w ramach Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice w 

2011 roku. 

Kwotę w wysokości 20.510,00 zł przeznacza się na realizację zadania nr 3.4 Dofinansowanie 

instytucji i organizacji prowadzących działalność na rzecz profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych, w tym: doposażenie placów zabaw ujętych w planie finansowym 

Urzędu Miejskiego w Bobolicach. 

Po analizie środków przewidzianych na realizację zadań GPPiRPA w Gminie Bobolice na rok 

2012 uznano za zasadne wprowadzenie propozycji zmian w zakresie zadań i preliminarza 

wydatków. Zgodnie z programem na rok 2012 kwota przeznaczona na realizację zadań 

wynosiła 170.500,00 zł, po zmianie wynosić będzie 191.010,00 zł. 

 

Pan Artur Tomczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju 

przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

4) w sprawie przyjęcia „Lokalnego programu edukacji uzdolnionych uczniów szkół 

prowadzonych przez Gminę Bobolice”. 
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Mieczysława Brzoza Burmistrz Bobolic. 

Lokalny program wspierania edukacji uzdolnionych uczniów szkół prowadzonych przez  

Gminę Bobolice zawiera te same formy pomocy ( inaczej nazwane), które były zawarte w 
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uchwale Nr XLIV/407/10 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 29 września 2010 r.  

w sprawie „Regulaminu dotyczącego form, trybu przyznawania i wypłacania oraz wysokości 

nagród dla młodzieży szkolnej realizującej obowiązek nauki na terenie Gminy Bobolice”. 

Zmiana dotyczy przede wszystkim wysokości średniej oceny, jaką  musi uzyskać uczeń klas 

IV-VI szkoły podstawowej, by otrzymać Stypendium Burmistrza Bobolic tj. co najmniej 5,00, 

czyli o 0,25 więcej niż w dotychczas.  

Do tej pory zarówno uczeń szkoły podstawowej jak i gimnazjum, by otrzymać tę formę 

wsparcia musieli uzyskać średnią ocenę semestralną lub roczną w wysokości co najmniej 

4,75.  Liczba uczniów szkół podstawowych kwalifikujących  się do tej nagrody była wysoka 

w stosunku do liczby uczniów gimnazjum, co wskazuje na fakt, iż uzyskanie tej nagrody dla 

uczniów szkoły podstawowej było dużo łatwiejszym zadaniem niż dla uczniów gimnazjum. 

W związku z tym zróżnicowanie tego kryterium jest uzasadnione. 

Ponadto dokonano zmiany kryterium dla nagrody za wybitne osiągnięcia w konkursach 

naukowych, sportowych i kulturalnych. Dotychczas taką nagrodę mogli otrzymać laureaci 

konkursów przedmiotowych na szczeblu wojewódzkim i krajowym, natomiast zgodnie z 

nowymi zasadami taką nagrodę będę mogli otrzymać laureaci konkursów przedmiotowych 

już na szczeblu powiatowym. Dodano również zapis, iż dopuszcza się możliwość 

różnicowania wysokość tej nagrody w zależności od osiągniętego etapu i zajętego miejsca.   

 

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

5) w sprawie podziału Gminy Bobolice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.   
 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Krystyna Dobrzańska Sekretarz Gminy.  

Zgodnie z art.13 ust.1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Przepisy wprowadzające ustawę – 

Kodeks wyborczy ( Dz. U. Nr 21,poz. 113 z późn.zm.) rady gmin zobowiązane są do 

dokonania podziały gmin na okręgi wyborcze w wyborach do Rady gminy, w terminie 15 

miesięcy od dnia wejścia w życie tej ustawy tj. do dnia 1 listopada 2012 r. W każdym okręgu 

wyborczym wybiera się 1 radnego. 

Dokonanie podziału gminy na okręgi dokonuje się poprzez normę przedstawicielstwa. Norma 

przedstawicielstwa jest to ilość mieszkańców przypadających na jeden mandat. Liczbę ogólną 

mieszkańców bierze się z ostatniego kwartału, w którym dokonywany jest podział na okręgi 
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wyborcze. Jest to liczba 9.750 mieszkańców – stan na koniec marca – podzielono na 

15 mandatów, czyli 650 mieszkańców na 1 mandat. Normę przedstawicielstwa ustala się 

poprzez podzielenie liczby mieszkańców gminy przez liczbę radnych wybieranych do naszej 

Rady. Normy te  muszą być bezwzględnie zachowane. Zgodnie z art.419 § 2 Kodeksu 

wyborczego, rada gminy na wniosek burmistrza – ustala podział na okręgi wyborcze, ich 

granice i numery oraz liczbę radnych w wybieranych w każdym okręgu wyborczym. 

Przy dokonywaniu  podziału należy przestrzegać zasady, że w gminach na terenach wiejskich 

okręgiem wyborczym jest jednostka pomocnicza gminy. Jednostki łączy  się w celu 

utworzenia okręgu lub dzieli się na dwa lub więcej okręgów wyborczych, jeżeli wynika to z 

konieczności zachowania jednolitej normy przedstawicielstwa. Jednak co do zasady nie 

powinno się tworzyć okręgów wyborczych  składających się z jednostki pomocniczej gminy i 

części innej jednostki pomocniczej gminy, nie graniczących ze sobą jednostek pomocniczych. 

Na złożone wnioski mieszkańców wsi Chociwle oraz Głodowa o głosowanie w Urzędzie 

Miejskim w Bobolicach ustalono, że Chociwle zostały dołączone do okręgu wyborczego 

Chlebowo, Łozice i Porost. W tym przypadku norma przedstawicielstwa odpowiadała. 

Natomiast sołectwo Dargiń zostało podzielone na 2 części. Miejscowości Bożniewice, Glinka, 

Dobrociechy, Głodowa, Przydargiń, Przydargiń – Kolonia, Różany został utworzony okręg z 

okręgu dwumandatowego i te miejscowości będą głosowały w Urzędzie Miejskim w 

Bobolicach. Przed przekazaniem uchwały Państwu Radnym została ona przekazana do 

akceptacji Komisarzowi Wyborczemu, który wyraził pozytywną opinię o projekcie uchwały.      

 

Radna Pani Zofia Kęcel powiedziała, że mieszkańcy ulic Magazynowej i Wojska Polskiego 

zwracali uwagi dotyczące tego, ze mieszkają przy samym Urzędzie Miejskim, a muszą iść 

głosować do Gimnazjum na ul. Głowackiego.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Sekretarz mówiąc, że nie można dzielić okręgu. Mieszkańcy tych 

ulic przypisani są do okręgu wyborczego nr 3, gdzie ich siedziba jest w Gimnazjum. 

Natomiast sprawę tę można wziąć pod uwagę przy podejmowaniu uchwały w sprawie 

obwodów do głosowania.   

 
 
Uchwała została podjęta jednogłośnie 14 głosami „za” 

 

Ad. 8. Trybuna sołecka 
W trybunie sołeckiej nikt z sołtysów nie zabrał głosu. 

Pani Sekretarz zwróciła się do sołtysów z prośbą, żeby wszelkie awarie, uwagi, usterki  

do0tyczące tablic sołeckich zgłaszać bezpośrednio do Pana Stefana Skórki, który wykonywał 

te tablice. Gdyby nie było reakcji ze strony firmy to należy to zgłosić Pani Sekretarz.  
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Ad. 9.Trybuna obywatelska 
W trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 10. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   
W tym punkcie głos zabrali:  

 

Radna Małgorzata Piotrowska –  zgłosiła problem niewykaszania traw przy ul. 

Magazynowej. Jest to teren prywatny, ale nie wygląda to dobrze w tak centralnym miejscu.  

Odpowiedzi udzielił Dyrektor ZUKiO mówiąc, że od czerwca br. zostanie powołany zespół 

do obsługi zieleni na terenie gminnym, a w tym odpłatnego wykaszania traw, co da efekt w 

przypadku ul. Magazynowej.    

Pani Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że osobiście rozmawiała z Panią 

Dalkowską – właścicielką części niewykaszanego terenu ul. Magazynowej – i jest jej zgoda, 

żeby wykaszać ten teren, a fakturę za wykonaną usługę wysłać pocztą. Pani Burmistrz 

zwróciła się do Dyrektora ZUKiO, żeby wykaszanie traw robić sukcesywnie.  

 

Radna Bożena Aksiutin – zwróciła się do Pani Burmistrz w imieniu mieszkańców żeby w 

przyszłorocznym budżecie zabezpieczyć środki na wykonanie parkingu przy ul, 

Wyspiańskiego. Pani Radna wcześniej sugerowała ten temat, że część miejsc parkingowych  

można pozyskać z obecnego trawnika. Należałoby sprawdzić ja wygląda sprawa własności 

wspólnoty mieszkaniowej przy których miałyby powstać parkingi. Miejsca parkingowe 

bardzo są potrzebne, Pani Radna zdaje sobie sprawę, że jest to niewykonalne w tym roku 

budżetowym, ale warto zaplanować na przyszły 2013 rok.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że w poprzedniej kadencji temat ten był 

poddawany pod rozwagę i wtedy to nie uzyskano zgody wspólnoty mieszkaniowej. Pani 

Burmistrz obiecała, że temat ten zostanie podjęty 

 

Radny Pan Ireneusz Bednarczyk – zwróciła się z zapytaniem kto jest odpowiedzialny za 

wykaszanie traw przy przepompowni RWiK na wsi? Wewnątrz ogrodzenia RWiK działki są 

wykaszane, problem niewykoszonych traw jest poza ogrodzeniem.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że teren poza ogrodzeniem RWiK jest gminny, 

ponieważ granice działek RWiK-u są równo z ogrodzeniem. Temat koszenia poza 

ogrodzeniem to już sprawa sołectwa, należy podejść zdroworozsądkowo i nie dać się 

zwariować, należy wykonywać te prace, z których mieszkańcy korzystają. Jeżeli 

przepompownia znajduję się w centrum wsi to teren wokół niej należy wykosić.  
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Radna Pani Zofia Kęcel – prośba o naprawę drogi i chodnika przy ul. Reymonta, 

chodnik jest w bardzo złym stanie i nie nadaje się do chodzenia, a korzysta  niego bardzo 

dużo mieszkańców. Jest to droga powiatowa więc może wspólnie z PZD zająć się tą sprawą. 

Kolejny problem, który zgłosiła Pani Radna to ul. Sienkiewicza – brak chodnika. Jest to droga 

wąska, posesje sięgają do granic drogi, mieszkańcy domagają się chodnika, który mogli by 

współfinansować wspólnie z gminą i oddać w użyczenie grunty pod chodnik.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że jeżeli chodzi o chodnik przy ul. 

Sienkiewicza, to w tym jeszcze roku na własne potrzeby zostanie wykonany kosztorys. Okaże 

się wtedy jakie są to koszty i ewentualnie uzyskać zgody mieszkańców. Jeśli chodzi o ul. 

Reymonta to Starosta Koszaliński zwrócił się do Pani Burmistrz z pismem, że planuje w 

ramach programów na poprawę bezpieczeństwa dróg powiatowych złożyć wniosek w 2012 

roku na kompleksowy remont ulicy Reymonta powiatowej. Projekt oszacowany został na 4 

mln złotych, w remont wchodziłaby również naprawa  mostu - 50% daje fundusz. Starosta w 

piśmie pyta czy jeżeli uzyskałby te 50% dofinansowania od funduszu, to czy gmina w 

Bobolicach partycypowałby w tych kosztach, i pozostałe koszty byłyby po połowie ? Pani 

Burmistrz odpowiedziała Staroście, że tak, ale gmina nie jest w stanie spłacić tego w jednym 

roku. Jesteśmy otwarci na propozycje, żeby nie blokować tej inwestycji, na to żeby rozłożyć 

spłatę na raty. Zasadność naprawy tej drogi jest duża, Starosta jest na etapie zleconej 

dokumentacji projektowej. Prace projektowe wg informacji Starosty mają zakończyć się do 

końca 2012 roku.  

 

Radny Pan Zdzisław Strzelczak – zwrócił się do Dyrektora ZUKiO o podlewanie murawy 

na Stadionie Miejskim ponieważ już robi się klepisko. 

Odpowiedzi udzieliła Dyrektor ZUKiO mówiąc, że podlewanie wodą bieżącą jest bardzo 

drogie i nieopłacalne. Na stadionie jest system nawadniania, który  w zupełności wystarczy. 

 

Radny Radosław Serowski – podziękował Dyrektorowi ZUKiO za wykonanie przepustu, 

który został zgłoszony. Temat załatwiony szybko i solidnie.  

 

Radna Zofia Kęcel – podziękowała Dyrektorowi ZUKiO za interwencję na placu zabaw przy 

ul. Reja. 

 

Radny Zbigniew Oleksiak – zapytał Dyrektora ZUKiO odnośnie planu naprawy dróg 

osiedlowych w Bobolicach, czy coś w tym temacie ruszył. Kolejna sprawa czy chodniki 

osiedlowe ujęte są w harmonogramie naprawy? 
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Odpowiedzi udzielił Pan Dyrektor ZUKiO mówiąc, że ZUKiO udało się pozyskać 

300 ton destruktu, które pójdą na naprawę dróg gminnych. Jeżeli chodzi o chodniki to będą 

sukcesywnie naprawiane, tam gdzie są awarie. Do czasu wykonania kanalizacji w mieście nie 

ma sensu wykonywanie nowych chodników.  

 

Radny Zdzisław Kurta – podziękował za to, że będzie wykonana naprawa ulicy Łąkowej.  

 

Radna Małgorzata Piotrowska – zasugerowała, że przy ul. Magazynowej 3 obok banku jest 

ogólny bałagan i wygląda to nieciekawie. Są to działki prywatne, ale wyglądają jakby nikt ich 

nie użytkował, jest to centrum miasta, dużo osób uczęszcza tą ulicą nie sprawia to miłego 

widoku.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że jest to temat znany i ubolewa nad tym. Jest 

to teren gminny, który jest dzierżawiony osobom fizycznym. W to miejsce zaplanowany jest 

parking, dzierżawy będą wypowiadane kiedy gmina przystępować będzie do prac związanych 

z parkingiem. Jeżeli będą poważne uwagi do tego miejsca to Pani Burmistrz poprosiła Panią 

Radną o informacje w tym temacie. 

 

Radna Bożena Aksiutin – zapytała Dyrektora ZUKiO czy można przestawić godziny pracy 

tych pracowników, którzy mają nadzór nad stadionem w Bobolicach np. do godziny 20.00 ?  

Odpowiedzi udzielił Dyrektor ZUKiO mówiąc, że chce, żeby ktokolwiek wchodził na teren 

stadionu po godzinie 15.00. Kiedy była możliwość korzystania ze stadionu w godzinach 

popołudniowych to odbywały się jedynie spacery z psami, które niszczyły boisko. Od czasu 

kiedy boisko jest zamknięto po godzinie 15.00 jest wszystko w porządku. ZUKiO nie ma 

stałego pracownika na stadionie. Korzystać można z placu przy stadionie w parku, jest to 

teren wykoszony przeznaczony do spotkań.  

 

Ad. 11 . Zakończenie obrad.  
Pan Zdzisław Czarnecki Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad 

został wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

Przy pisaniu niniejszego protokołu wykorzystano nagranie z dyktafonu, zgodnie z §50 ust. 2 

Statutu Gminy Bobolice. 

Protokołowała: Ewelina Szymańska 

 


